
 

 
 
 
 
 

    

Juni 2017 
 

Dorpskrant Woltersum 



2 Tilproat 

 
 
 

 
 

 



Tilproat Woltersum                                 34e jaargang nummer 4                                        Juni 2017 

 

Tilproat 3 

 

 
34e jaargang  nr 4     Juni 2017 
 
Uitgave:               Vereniging voor 
                              Dorpsbelangen 
                              Woltersum e.o 
 
Redactie:             Tineke Smit-Wekema 
                             Robert Smit 
                             Anneke Wagenmakers 
 
Redactie-Adres:  Dobbestraat 10 
                              9795 PG  Woltersum 
                              06-30125624 
 
 
Oplage:               210 stuks 
e-mail:                tilproat@ziggo.nl   
 
                          
 
 
Ingezonden brieven en/of artikelen worden onge-

wijzigd geplaatst buiten de verantwoordelijkheid van 

de redactie en/of de uitgever. Indien de inhoud 

discriminerend of kwetsend is, wordt niet tot plaatsing 

overgegaan. Aan de genoemde datums en tijden in de 

Tilproat kunnen geen rechten worden ontleend. Alle 

informatie in de Tilproat is onder voorbehoud van 

druk-, type en zetfouten. 

 
 
Heeft u een idee of leuk verhaaltje voor in 
de Tilproat aarzel niet en stuur het in naar 
tilproat@ziggo.nl ook foto's van 
gebeurtenissen/evenementen etc. stuurt u ze 
maar in. Lijkt het u leuk om een keer in de 
Tilproat te komen met "De Hobby van..." 
of kent u iemand in het dorp waarvan u 
zegt die moet er eens in, laat het ons maar 
weten en wij gaan er achteraan. 
 
 

Kopijsluiting: 
Vrijdag  

01 September 2017 

Moi lu, 
Op het moment van dit schrijven sta ik 

bij Henk Tienkamp zijn bedrijf voor de 

deur en ik dacht een mooi momentje 

om het voorwoord te schrijven. De 

gang moet eruit in Woltersum, oftewel 

een beetje minder snel, dank u wel. 

Verderop in deze Tilproat leest u meer 

hierover. Anneke en Tineke hebben 

ook weer meer dan hun best gedaan.  

Zo is Anneke deze keer bij mensen op 

bezoek geweest met een hele 

bijzondere hobby. Tineke is bij een 

andere dorpsbewoonster op bezoek 

geweest. Woltersum heeft er een Rid-

der in de orde van Oranje Nassau bij 

gekregen. Namens de redactie willen 

wij Rinus Schoonveld hiermee hartelijk 

feliciteren. De Molen vierde zijn 150 

jarig bestaan, en dit was een groot 

succes. Uit de verre wijde omtrek 

kwamen de mensen even een kijkje 

nemen. We hebben weer nieuwe 

bewoners in ons dorp en zelfs de 

Burgemeester van Ten Boer is deze 

keer voor ons in de pen geklommen, 

waarover? Dat leest u ook in deze 

Tilproat.  De school en peuterschool 

van Woltersum hebben ook weer 

trouw iets ingeleverd net als voor-

gaande keren. Luuk Houwing heeft  

weer een leuk stukje geschreven. En  

we hebben het weer voor elkaar, 56 

pagina's vol van eigen bodem. Nou lu, 

tot de volgende Tilproat, veel lees 

plezier gewenst, en de redactie wenst u 

allen alvast een hele fijne vakantie en 

een gezellig feestweekend toe met de 

Kermis in het voor uitzicht.         
Robert Smit                                  
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VAN DE BESTUURSTAFEL. 

 

En dan is het alweer juni.  

In april, een flink aantal graden geleden, hebben 

we onze jaarvergadering gehad. Punt op de agenda 

was het schoolfeestinterval. Helaas waren er maar 

weinig leden die daar zijn komen opdagen, 

daardoor is de discussie met maar een kleine groep 

dorpsbewoners gevoerd. Het was wel een mooie 

discussie waar alle kanten van het onderwerp 

besproken zijn. Over de uitkomst van deze 

discussie later meer. Op deze jaarvergadering zijn Ina en Ronald herkozen, zodat wij 

gelukkig met de hele groep verder kunnen. 

 

Ook is er vanuit de gemeente weer een inloopavond georganiseerd over de 

verkeerssituatie in Woltersum. Het blijkt toch erg moeilijk om hier een goede 

oplossing voor te bedenken. Alle mogelijke maatregelen hebben ook weer een 

nadeel. Persoonlijk vind ik het idee om wildroosters te leggen tussen de 

Bloemhofbrug en de fruitboomgaard en daar tussen schapen te laten grazen wel 

een geweldig idee. Hier nog een prachtig creatief idee om de sluiproute door ons 

dorp te ontmoedigen: leg geen asfaltweg naar de bloemhofbrug, maar een 

sintelpad. Ik zeg direct doen, alleen dit is natuurlijk geen standaard oplossing, dus 

voor de gemeente niet gelijk iets om enthousiast over te worden. We zien wel wat 

er uit komt.  

 

Wat trouwens uit de metingen naar voren kwam is dat de het overgrote deel van de 

hardrijders inwoners uit ons eigen dorp zijn! Dus als iedereen ook even bij zich zelf 

na gaat of hij of zij niet onbewust te hard rijdt door het dorp, dan hebben we al wat 

gewonnen. 

 

Verder hebben we met alle dorpsverenigingen uit de gemeente Ten Boer weer een 

gezamenlijke bijeenkomst gehad. Daar is uit gekomen dat we meer willen 

samenwerken. Dit wordt nu opgestart. 

 

Dan wou ik afsluiten met het zomerkampje voor kinderen van de basisschool. We 

zijn nog opzoek naar mensen die de organisatie van dit kampje willen versterken. 

Wij zijn van mening dat dit het best gedragen zou kunnen worden door een aantal 

ouders van de basisschoolkinderen.  Dus wil je meehelpen? Maak het kenbaar aan 

ons. (dorpsbelangenwoltersum@gmail.com) 

 

Mooi zomer gewenst, 

Willemjan 
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RidderRidderRidderRidder in de Orde van Oranje in de Orde van Oranje in de Orde van Oranje in de Orde van Oranje----NassauNassauNassauNassau    

 
Rinus SchoonveldRinus SchoonveldRinus SchoonveldRinus Schoonveld    
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Optreden Harry van Lier.  

Virtuoos op basgitaar componist ,tekstschrijver, leraar en wat al niet meer. 

 

Jammer dat er niet meer publiek was, zeker uit Woltersum. Maar ondanks dat 

was er een heel gezellig sfeertje. De wat rauwe stem van Harry, gecombineerd 

met de heldere zuivere stem van Marloes Nieuwenhuis, gaf iets speciaals aan 

het geheel. 

 

Uit de muziek hoorde je de liefde voor basgitaar en het leidde tot mee-

bewegen of je wilde of niet. Een heel geslaagde middag voor de liefhebbers 

van zijn muziek.                                                                                                          

                                                                                                                        Ingrid Stayen. 
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150 jaar bestaan van onze molen “De Fram”. 
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150 jaar bestaan van onze molen “De Fram”. 

 

 

 

(Foto’s gemaakt door Ina Blink en Maaike van 

der Werf) 
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Wegkijken, (door Henk Tienkamp) 

 

Aanleiding voor mijn stukje is de bijeenkomst met de voorlichters verkeer van 

de gemeente Groningen (!) donderdagavond 11 mei. 

Allereerst mijn excuus aan de aanwezigen voor mijn te felle gedrag, het was 

afreageren van een verkeersmomentje van de zaterdag ervoor, waar iemand 

bij mij voor de deur bewust op me inreed. Had wel een tandje minder gekund, 

dat aanrijden ook wel trouwens. 

 

 
 
 

Om een lang verhaal kort te maken: de gemeente heeft geld gekregen om de 

weg langs het Eemskanaal op te knappen en vindt dat ze dat op moet maken, 

het samengaan met Groningen mag Groningen niet opzadelen met achterstallig 

onderhoud. Maar het budget om te zorgen dat er geen extra doorgaand 

verkeer komt en dat er niet veel harder gereden gaat worden blijkt minuskuul. 

Op mijn vragen komt wat aarzelend dat er een “bewustwordingsactie” 

georganiseerd zou kunnen worden samen met Veilig Verkeer Nederland en 

“dat er gestuurd moet worden op gedragsverandering”. Dat schiet lekker op. 

In een eerder gesprek met een van de heren, toen over het niet terugplaatsen 

van de betonblokken langs de dijk, werd ook al gesuggereerd dat de inwoners 

de rol hadden de hardrijders aan te spreken.  

 

Ik pleeg dat aanspreken wel eens te doen. In de meeste gevallen heeft de 

chauffeur weinig trek in het gesprek (want die weet best waarover het zal 

gaan), dus duwen en intimidatie, toeteren, gas bijgeven en ander 

normafwijkend gedrag. En een behoorlijk risico voor de aanspreker. Ik ben tot 

nu toe twee keer aangereden door mensen die dat met hun volle bewustzijn 

doen en die de snelheid beide keren met zeker 50 km/h overtraden. Ik stond 

gewoon stil op straat, beide keren. Ik heb me wel eens afgevraagd of ze zich 

genoeg bewust zijn van de ernst van dit misdrijf. 
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Nu zit ik met het volgende: 

De gemeente heeft onderzocht wie er hier de hardrijders zijn. Dat zeggen ze 

precies te weten en dat blijken hoofzakelijk de inwoners van Woltersum zelf te 

zijn! Niet alleen de onbesuisde jeugd (dat gaat gelukkig meestal wel weer 

over), maar ook gewoon volwassenen. Ikzelf heb het idee dat volwassenen het 

goede voorbeeld dienen te geven zodat de jeugd weet hoe je je gedraagt, een 

verkeerd rolmodel is nogal schadelijk. Maar in de gesprekken met 

mededorpsgenoten die donderdagavond bleken er ook mensen te zijn die 

vonden dat ik me er niet mee had te 

bemoeien, dat het mijn eigen schuld zou zijn 

als ik een keer het leven liet. Er bleken ook 

mensen te zijn die dorpsgenoten, die hun auto 

als snelheidsbreker parkeren, op de korrel 

nemen omdat dat gevaarlijk zou zijn. Niet als je 

30 rijdt. En er zijn er ook die wel hoorden dat 

er rare dingen aan de hand waren op de 

zaterdag dat een oudere heer op me inreed. 

Maar ze gingen niet even poolshoogte nemen. 

Een ongeluk is zo gebeurd en bij te hoge snelheden snel met een dodelijke 

afloop, voorbeelden zat: de twee meisjes in Veendam een paar jaar geleden, 

de Pool die onlangs vervroegd vrijkwam, het drama op de Graauwedijk een 

aantal jaren geleden. Als ze gewoon als volwassen mensen zich aan de snelheid 

hadden gehouden was die families heel veel leed bespaard. Waar zit hun 

verstand? Ik zie weinig navolging en heb maar matig het gevoel dat er steun is 

voor mijn aanspreken van verkeersvandalen. In mijn eentje bereik ik weinig en 

de gemeente geeft niet thuis.  

Ik ben gekke Henkie misschien wel, maar bij mij is de rek er wel een beetje uit. 

Dus lijkt me de Tilproat bij uitstek de plek om eens te peilen wat de 

temperatuur is, vindt men het normaal dat mensen met 80/90 km/h op een 

half metertje langs de schoolfietsende kinderen blaffen, of langs iemand die 

met z’n hond langs de weg loopt? Ik zelf vind dat niet, maar misschien ben ik 

wel een van de weinigen? En wat gaan die mensen die dat ook niet vinden dan 

zelf doen? Van de gemeente hoeven we het niet te verwachten. Graag 

reacties.                                                                                        

Groeten, Henk Tienkamp. 
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De finale van de kinderdichter wedstrijd. 

Woltersum was goed vertegenwoordigd tijdens de finale van de kinderdichter 

wedstrijd 2017 georganiseerd door “het Poëziepaleis”. In februari hebben alle 

kinderen uit de oudste groepen van de basisscholen in de gemeente Ten Boer 

een gedicht geschreven…. Meer dan 150 gedichten werden er ingezonden en 

uiteindelijk stonden er op 24 maart twee kinderen van ”de Huifkar” Woltersum 

in de finale. 

Met nog zes kanshebbers moesten zij strijden om de titel kinderdichter 2017. 

Winnen betekent een jaar lang in opdracht elke drie maand een gedicht 

schrijven. En af en toe een optreden met en onder begeleiding natuurlijk van 

“het Poëziepaleis”….. tja 

Uit Woltersum stonden Indy Geerts en Susanne Meijer op het podium. Speciaal 

voor deze avond hadden ze allemaal nog een gedicht geschreven. s’ Middags 

met elkaar oefenen en bespreken hoe de avond eruit zou zien en dan die 

avond….. de spanning liep op. 

Die avond togen de dichters en hun fans naar het kerkje van Garmerwolde, de 

spanning was 

voelbaar en toch 

hadden de 

finalisten veel 

plezier en lol. 

Een blik op het 

publiek liet zien 

dat Woltersum 

goed vertegen-

woordigd was 

want zelfs 

meester Joost en 

juf Anneke 

waren gekomen. 

Eén voor één droegen de kinderen hun twee gedichten voor.  

Allemaal vonden ze het super spannend maar ze hebben het toch wel even 

gedaan, de een zelfverzekerder dan de ander maar ik vond het knap van ze.  
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Uiteindelijk werd er een oordeel geveld, Lara uit Ten Post is de winnaar. 

Gefeliciteerd Lara!! 

 

En wij, wij liepen terug naar de auto en bagatelliseerden het even: “gelukkig 

heb je niet gewonnen, elke drie maand verplicht een gedicht schrijven lijkt me 

een hele opgave…” 

 

Maar deze ervaring steken Indy en Susanne maar mooi even in hun zak. 

En o ja, ik heb geleerd dat een gedicht dus helemaal niet hoeft te rijmen!! Dat 

scheelt dan weer, wil iedereen dit delen met Sint en zijn pieten want dan hoeft 

die dit jaar ook niet zo zijn best te doen. 

 

Susanne’s gedicht geschreven voor de finale en het moest gaan over je leefomgeving: 

ThuisThuisThuisThuis    
Wat is thuis nou eigenlijk 

 
Ik woon in een huis 

 
Maar we hebben nog een andere plek 

 
Thuis is waar mijn bed staat 

 
De andere plek is waar ook vreemden komen 

 
We wonen daar niet 

 
Maar leven daar wel 

 
Daarom is dat ook thuis 

 
Want  thuis is waar we samen zijn 

 
Met papa, mama en zus 

 
Dus zelfs op vakantie heb ik een plek 

 
Als we maar met elkaar zijn. 

 

Wie weet komt de winnaar volgend jaar WEL uit Woltersum! 

 

Groetjes Martine Meijer. 
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Hier kan ook uw advertentie staan! 
Tel : 06-30125624 

 

Email : tilproat@ziggo.nltilproat@ziggo.nltilproat@ziggo.nltilproat@ziggo.nl        
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Beste Dorpsgenoten, 

 

Het gaat langzaam vooruit met de verbouwplannen van het Dorpshuis. Het 

langverwachte rapport van de NAM met betrekking tot de 

aardbevingsbestendigheid is eindelijk openbaar gemaakt.  

 

En ja, het dorpshuis moet versterkt worden.  

 

We zijn nu met de Nationaal Coördinator Groningen in gesprek over hoe en 

wanneer dat gaat plaatsvinden en wie dit gaat betalen. En hoe dat samen kan en 

moet gaan met onze eigen verbouwplannen. Het is een langzaam en langdurig en 

vooral ook tijdrovend proces. 

 

Maar positief: de provincie heeft ons ook een subsidie toegezegd. Voorwaarde 

daarvoor is dat we wel snel beginnen met de verbouwing, dus dat zet er nog meer 

druk op.   

 

We houden jullie op de hoogte! 

 

Met vriendelijke groeten, 

 

Dagelijks Bestuur Stichting Dorpshuis 
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Datum:Datum:Datum:Datum:    Wie?Wie?Wie?Wie?    Activiteit:Activiteit:Activiteit:Activiteit:    Locatie:Locatie:Locatie:Locatie:    Tijdstip:Tijdstip:Tijdstip:Tijdstip:    

4-jun Culturele Com. Feestlijke afsluiting op kerkplein. Gratis Kerkplein 14.30 uur 
5-jun OBS De Huifkar Pinkstervkantie tot 9 juni School   

11-jun Kloosterkerk Voorganger: ds. E. Posthumus Meyes Kerk 10.00 uur 
17-jun OBS De Huifkar Oud papier Woltersum 11.00 uur 

9-jul Kloosterkerk Voorganger: Mw. M. Swart-Andela, Leens Kerk 10.00 uur 
18-jul OBS De Huifkar Musical School/Dorpshuis ??? 
22-jul OBS De Huifkar Oud papier Woltersum 11.00 uur 
24-jul OBS De Huifkar Grote Vakantie tot 1 september School   

          
(helaas ontvangt de redactie van de Tilproat te weinig informatie omtrent activiteiten in en rond het dorp graag zouden wij wat meer 

informatie ontvangen.)  

 

TILPROAT@ZIGGO.NL 
 

Dit overzicht komt in iedere dorpskrant. Eventueel uitscheuren en op je prikbord hangen. 

Iedereen die iets organiseert geeft het door.   

e-mail: tilproat@ziggo.nl of op telefoonnummer: 06-30125624 
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Gain slicht soldoat. (door Luuk Houwing) 

 

,, Dij lintjesregen dit joar, doar binnen wie in t noorden, vergeleken mit 

aander landsdailen slim bekaaid van ofkomen,”schreef Maanske 

Lammers in t Bokkeblad. 

,,In pervinsie Grunnen het t wat miggeld, 

mor bie ons in Heubultjeburen is der bloots 

ain enkele drup valen. Gain officiersdrup--

zuk volk wil hier ja nait wonen--, mor n 

slicht soldoatendrupke.En gelukkeg veur n 

soldoat dij gain borstklopperij, mor 

omdenken in t voandel het.  

Zulfs Teletekst kreeg onze Rieks Spoaneman 

op de körrel mit bandenlappen, 

wasmesienen repereren en zaiken 

vervoeren.Neem van mie aan, dat ter meer 

is.Veul meer! 

Zodounde,n goie reden om old-

schoulmeester Loeks Köster even te bellen. 

,,Of ik herinnerns aan Rieks Spoaneman heb?”vruig Köster, ,,zeker 

wel,den goa ik in gedachten weerom noar begun zeuventeger joaren. De 

drijdoagse schoulrais noar Schiermonnikoog.Dou het Rieks ook al 

banden lapt, noamelek van n rolstoul, dij mit duundoorns aan t kribben 

west was. Dat ging zo mout je waiten. In de hoogste klas zat n kind mit n 

agressieve spierzaikte. 

Ondanks biekomende pien en pientjes bleef t jong goudgemutst van 

oard. Zo van: ,,Meester, wat is t toppunt van handeghaid. ??? n Mier 

melken mit bokshandschounen aan meester!” 

Mor  doarnait van.Dij schoulraais noar Schier.Hou mozzen wie doar n 

maauw aan braaien. Dat jong mos en zol mit, 
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zunder zien mitleerlingen al teveul tekört te doun. Ofschoon k mout 

zeggen, dij wuzzen zuk hail goud aan te pazen. 

d Oplözzen kwam van Rieks en was simpel. Hai nam 3 doagen 

onbetoald verlof. Rolstoul raaisde mit over straand,deur 

duun,stoefzaand en hobbelege bospoaden. Op Rieks zien scholders kon t 

kereltje t zolt van de zee pruiven en ik ken joe vertellen, Lammers,dat t 

jong beheurlek aan t gewicht was en nait mitgaf. 

Mit daank aan Rieks en de kinder dij omstebeurt aan  n zele trokken was 

t ain van de gedenkwoardegste schoolraaizen oet onze loopboan.  

Vandoar Lammers, allain al veur dij drijdoagen mag Rieks 

d allerhoogste onderschaaiden hebben dij 

der bestaait. Doudestieds wer doar ja nait 

bie stilstoan. Omdenken was meer 

doagliekse kost as vandoag de dag, woar 

lu naauwhin tied hebben veur ain dag in t 

joar NL- doet.” 

 

,,Beste t Bokkebloaders” beslootMaansLammers zien artikel ,,,ik  ken zo 

nog n haile wasliest mit zoaken, woar Rieks zuk veur inzet het,oet mien 

maauw schudden. 

Ik bin den ook blied, dat dizze man op veursproak van 

Heubultjebuursters n keunenklieke onderschaaiden opspeld kregen 

het.Ast aan mie ligt, bevorder ik de slicht soldoat geern tot officier. ” 

 

                                                   Luuk Houwing. 
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Een Koninklijke Onderscheiding. 
 

 

Voor mij als burgemeester is 26 april inmiddels en bekende datum geworden. 

De dag voor Koningsdag waarop mijn collega’s en ik Koninklijke 

Onderscheidingen, ook wel lintjes genoemd,  opspelden bij mensen die zich 

verdienstelijk hebben gemaakt in de maatschappij. Maar na 65 jaar 

Koninginnedag op 30 april en dus de traditionele lintjesregen op de 29
e
 is het 

nog niet voor iedereen een vanzelfsprekendheid die 26
e
 april. Ideaal dus voor 

al die mensen die listen moeten bedenken om niets vermoedende 

medemensen naar een vooraf bedachte locatie te lokken. 

 

En zo kon het ook gebeuren dat dat Rinus Schoonveld op 26 april naar de 

Bongerd kwam in de veronderstelling dat er  iemand van de KNVB kwam om te 

overleggen over het voetbalveld. Hij moest ook nog via de achterdeur omdat in 

de Bongerd zelf een begrafenis was en wel van iemand van de andere zijde van 

het Eemskanaal, want hem was geen sterfgeval uit Woltersum bekend. 

 

Nu heb ik in mijn tijd als 

burgemeester al vaker lintjes 

mogen uitreiken en altijd heb 

ik het terecht gevonden dat 

de mijnheer of mevrouw die 

ik de versierselen mocht 

opspelden die onder-

scheiding kreeg. Maar de 

onderscheiding voor Rinus 

Schoonveld oftewel ome 

Rinus was toch wel heel 

bijzonder. De mensen die een 

lintje krijgen hebben zich 

jarenlang vrijwillig ingezet, 

meestal in verenigings-

verband. Het bijzondere van 

Rinus Schoonveld is dat, 

naast actief te zijn in de 

voetbalvereniging, hij zich 

jarenlang heeft ingezet voor 

zijn mede dorpsbewoners.  
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Een man met een groot hart en die handig is met zijn handen. Met die twee 

kwaliteiten heeft hij menigeen in Woltersum geholpen die op één of andere 

manier in de problemen zat.  

 

Maar als vrijwilligerswerk buiten verenigingsverband plaats vindt, dan is de 

kans dat iemand het initiatief neemt om die persoon voor te dragen voor een 

onderscheiding een stuk kleiner. En ook is het dan lastiger om in de aanvraag 

aan te geven wat iemand dan allemaal heeft gedaan. Nou daarin heeft 

Woltersum zich van zijn beste kant laten zien. Zelden heb ik zo’n dik dossier 

gezien bij de aanvraag en 

zelden heb ik zoveel 

warme en persoonlijke 

ondersteunende ver-

klaringen gezien. Het is 

wel duidelijk dat 

Woltersum veel op heeft 

met ome Rinus. 

 

Het was voor mij ook 

geweldig om te zien dat 

zoveel mensen gehoor 

hadden gegeven aan de 

uitnodiging om bij de 

uitreiking aanwezig te 

zijn en natuurlijk ook dat 

zoveel mensen een 

geheim hebben kunnen 

bewaren. De sfeer die 

ochtend in de Bongerd 

was echt geweldig en ik 

merkte dat ook iedereen 

van de aanwezigen heel 

blij was met de 

onderscheiding die Rinus 

heeft gekregen. 

 

 

Ik kijk met heel veel plezier terug op deze uitreiking. Ik zei al dat alle lintjes die 

ik uitgereikt heb verdiend waren, maar deze was heel erg verdiend. 

 

André van de Nadort 

Burgemeester van Ten Boer 
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Koopmansplein 15 
9791 MD Ten Boer 

 

Tel.    050-3020441 
Fax.   050-2030442 

 

Internet: www.readshop.nl 
E-mail:   tenboer@readshop.nl 

 

 

   

 
 
 
 
 

 



O.B.S de Huifkar Groep 1 en 2 
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O.B.S de Huifkar Groep 3,4 & 5 
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 Freaylemborg 

Vrijdag 9 mei waren wij bij de freaylemaborg. En we mochten gaan proeven, Spelletjes 

doen,  en we mochten oude kleren aan, en we mochten gokken wat voor eten het was, 

we mochten eten En madalijn was ook mee geweest. En we zijn met de bus geweest.En 

we waren daar met groep 3/4 en 

juf.  

Roan  En Yara                                               

============================= 

 freijlemaaborg  

vrijdag 19 mei gingen groep 4 en 

groep 3 naar de freijemaarborg  in 

slochteren. 

Er waren er leuken begleiders: juf 

hendrina en madelijn. we hebben speciale kleren aan gedaan en en leker eten geproevt 

en een hele leuke speurtocht naar pianos en kasten. EN WE HEBEN GESCHREVEN ZOALS 

VROEGER. IK VOND HET ERG LEUK. 

                                                                                         GROETEN  VAN  YAEL EN PERRIN 

======================================================================== 

 

Slochteren. 

9 mei gingen wij naar de freaylemaborg. Met groep 3, groep 4 en juf en de klas daarvan 

met de bus. Ik mocht spelletjes doen en proeven en een speurtocht en verkleden en 

schrijven zoals vroeger. 

Van melize en rik 

======================================================================== 

Vrijdag  19 mei gingen groep 4 en3 en juf  en de moeder  van perin en mellize    naar de 

freaijlemaborg met en bus  toen we in freaijlmaborg  gingen we spelletjes  doen proefen 

en verkleeden gingen we vroeger schrijfen 

Het leukste was proefen 

Groetjes stijn en kean 
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O.B.S de Huifkar Groep 6,7 & 8 
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Juffen en meesterdag, 

 

Hoi Lisa en ik gaan het over juffen en meesterdag hebben. We hebben van 

alles gedaan en waaronder deze dingen: Darts, spekhappen, hoepelgooien 

enproeven. We hebben ook in de kring cadeautjes gegeven. Meester kreeg 

veel cadeautjes en juf dieta ook.  

 

We vonden die dag 

heel leuk!!! 

 

Groetjes van Lisa en 

Elise uit groep 7. 

=================== 

Meester en Juffen dag 

Het was woensdag 24 

mei het begon om half 

9. 

Waarom we het deden 

is omdat het leuk is. 

We hebben het leuk en gezellig gehad. 

 Thijs 

======================================================== 

De wandelvierdaagse. 

De wandelvierdaagse is een wandeltocht van 4 avonden. Je kon je opgeven 

voor de 2.5, 5 en 10 kilometer. We liepen de 10 en we liepen voor de 5 en 6
 
de 

keer mee. We liepen elke avond een andere route. De eerste keer liepen we 

door woltersum. De  tweede liepen we richting thesinge en daarna naar sint 

annen. De derde avond gingen we naar thesinge en daarna richting ten boer. 

De vierde dag gingen we langs een rustig weggetje naar ten post toen zijn we 

langs de rijksweg weer naar ten boer gegaan.                 

Maik en Leanne  
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********************************************************************************** 

 Doorslaande muren,voegen die eruit vallen of wilt u uw woning een 

opknapbeurt geven?  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------

MoWi is een voegbedrijf met een jarenlange ervaring.Wij laten uw huis er weer als nieuw 

uitzien. 

Wilt u een vrijblijvende offerte,dan komen wij graag bij u langs om de werkzaamheden 

door te spreken. 

*************************************************************************** 

 

                                          VOEGHERSTEL MET BEWAPENING [HAS methode] 

                                                 

              

             AARDBEVINGSCHADE…BEL /MAIL ONS!! 

Tevens kunt u ook bij ons terecht voor alle grote en kleine verbouwingen in en rondom uw 

woning!! 

Dakbedekking,carport,veranda,schilderwerk,glas,stuckwerk,klein onderhoud,etc.etc. 

Samenwerkende bedrijven: ZoutmanBouw,Ewolds Bouwservice,Woltjer installatiewerken, 

Kats Stucadoorsbedrijf,Clements dakdekkersbedrijf. 

                                Alles onder 1 telefoonnummer geregeld  !!! 

Mobiel: 06-33044616                                                                    

MAIL: info@voegbedrijfmowi.nl               Cliff Mosselman 
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Hallo allemaal, 

 

Nog maar een paar 

weken en dan staat de 

grote vakantie alweer 

voor de deur. Een 

intensieve, maar 

gezellige tijd.  

De afgelopen maan-

den zijn omgevlogen. 

We hebben aandacht 

besteed aan Valen-

tijnsdag, Moederdag, 

Pasen en we zijn met 

de drie plus groep 

peuters uit ten Post, lammetjes wezen kijken in Lellens. Geweldig om alle 

ouders en kinderen samen te zien genieten .... 

 

Ook zijn alle kinderen op de schoolfoto gekomen, bij sommige peuters vergde 

het wat tijd, maar uiteindelijk is het resultaat prachtig geworden. Dank je wel, 

Donna!  

Op dit moment zijn we druk bezig met het Vaderdag cadeau, hier kan ik 

uiteraard nog niet te veel over vertellen. 

 

In juli gaan we met z'n allen op schoolreis naar de speeltuin in Godlinze, ook 

altijd erg spannend.  

Aan het eind van het schooljaar, houden we onze inmiddels traditionele 

picknick, om het schooljaar op een informele en smakelijke wijze af te sluiten.  

 

Bij deze wil ik alle mensen die dit schooljaar hebben geholpen heel hartelijk 

danken. 

Iedereen alvast een hele fijne, zonnige vakantie gewenst. 

 

                                                                                                                             Juf Maaike 
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De hobby van:  Leo Dijkstra en Anneke Oostra. 

 

Melkschapen, nu zult u wellicht denken waar gaat dit over, nou dat zal  ik u 

proberen uit te leggen.   

Schapen kent 

iedereen en dat er 

verschillende 

rassen bestaan is 

ook wel duidelijk, 

maar om u eerlijk 

de waarheid te 

vertellen had ik 

nog nooit van 

Melkschapen 

gehoord.  

 

Om er achter te komen wat dit voor speciale dieren zijn, heb ik een afspraak 

gemaakt met Leo Dijkstra en Anneke Oostra  aan de Bouwerschapweg nr 60 .  

Middels een leuk en gezellig gesprek ben ik aan de weet gekomen dat je niet 

zo maar een paar schapen kunt houden voor de lol, maar dat er toch wel iets 

meer bij komt kijken. Voor je aan zoiets begint gaat er een hele geschiedenis 

aan vooraf, want voor dieren heb je nu eenmaal veel ruimte nodig.  

Vooral als er ook nog eens paarden in het spel zijn. Toen de familie in 1991 aan 

de Bouwerschapweg nr. 53  in het Fivel huisje aan het laantje kwam wonen,  

zijn ze begonnen met een Fries paard. Het beest moest natuurlijk een 

onderkomen krijgen en er werd een schuur met stallen voor getimmerd. Later 

kwamen daar een Shetland pony voor de kinderen bij en de kavel bleek al snel 

veel  te klein, er was geen ruimte genoeg om de dieren voldoende vrijheid en 

onderdak te bieden. Op zoek naar een stuk grond bleek een optie en werd 

gevonden bij een buurman boer. Voldoende ruimte dus voor het grazen van de 

paarden. 
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Na verloop van tijd komt de prachtige boerderij aan de Bouwerschapweg nr 60 

in 2007 te koop en na veel wikken en wegen is uiteindelijk de stap gezet en het 

pand met de bijbehorende grond werd gekocht. Het mooie voorhuis met de 

vijver en de serre zijn een mooie aanblik voor het dorp maar om er te kunnen 

wonen volgens de eisen van deze tijd moest er wel het één en ander aan 

gebeuren. Verbouwingen en aanpassingen zijn inmiddels gedaan maar 

helemaal klaar is het nog lang niet. Het is een project van jaren en om de 

zoveel tijd wordt er weer een nieuwe klus aangepakt. 

 Wel zijn er alvast extra stallen bij gebouwd om er  pensionpaarden te gaan 

houden, maar dat is na verloop van tijd om verschillende redenen  gestopt.  

Omdat er nu veel ruimte is ontstaan ga je nadenken, wat gaan we er mee 

aanvangen . Het idee om schapen te gaan houden is geboren en vervolgens 

worden ze aangeschaft. Het begint in eerste instantie met gewone schapen , 

een kruising tussen Swifter en Texelaar schapen. Nu denkt u natuurlijk dat ik er 

verstand van heb, maar niets is minder waar.  

Leo heeft mij 

haarfijn 

uitgelegd hoe 

het zit met de 

schapen. In 

2012 worden 

de eerste Texel 

/ Swifter 

schapen 

aangeschaft  en 

inmiddels zijn 

er al heel wat 

lammeren 

geboren zodat 

de kudde  zich al aardig aan het uitbreiden is . De rammetjes die worden 

geboren zijn voor de verkoop, die kun je er niet bij houden vanwege  de 

inteelt. 

Ieder jaar verschijnt er een nieuwe Ram om de dames te verleiden en voor de 

voortplanting te zorgen.  
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In het voorjaar gaan alle schapen het weiland in om het gras mooi kort te 

houden en om alle pollen weg te halen die de paarden laten staan. Paarden 

zijn nu eenmaal elite/edel  dieren en eten niet van een vies bord. Kortom waar 

ze hun uitwerpselen deponeren daar eten ze geen gras (aldus Leo). Ze hebben 

daar hun personeel voor in de vorm van schapen en die eten alles netjes op. 

In eerste instantie was het om de wol begonnen en Anneke wilde daar graag 

iets mee doen maar wolspinnen en verven bleek  een heel arbeid intensief 

proces en kost te veel tijd om er daadwerkelijk mee aan de slag te kunnen 

gaan. Dit project is opgeschoven voor een periode als er meer tijd is. 

Tijdens een verblijf op Terschelling is er kennis gemaakt met de “Melkschapen” 

bij een kaasboerderij.  Dit viel dermate in de smaak (vooral de kaas) en op slag 

werd de familie verliefd op deze schapen. Na enige bezoeken bij andere 

collega melk schaaphouders waren ze overtuigd dat melkschapen houden een 

hele mooie hobby is.  Vervolgens werden er vijf aangeschaft en nu kwam het 

er op aan, het echte werk was begonnen. Gelukkig interesseert zoon Tido zich 

ook voor de beesten en helpt voldoende mee met het melken en het verlossen 

van de lammeren. Enige cursussen zijn gevolgd om de lammetjes goed op de 

wereld  te helpen. Dat lukt 

gelukkig heel goed want 

inmiddels is de kudde gegroeid 

tot negen (melkschaap 

lammeren) 

De schapen worden twee keer 

per dag gemolken op een 

daarvoor bestemde plek. Een 

speciale melkmachine  is aan-

geschaft zodat de schapen op een 

rustige en relaxte manier hun 

melk kunnen geven. Op de bij-

gevoegde foto’s is te zien hoe 

groot deze beesten zijn (ze zijn 

veel groter dan een regulier 

schaap).  Vooral de oren hebben 

een mooie vorm en zijn vrij groot. 
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Wat gebeurd er nu met de melk zo’n 2.5 ltr. per schaap per dag? Daar is ook 

een plan voor bedacht. Na een bezoek bij een kaasboerderij in Kollumerpomp 

is het idee geboren om zelf kaas te gaan maken. Anneke heeft zich hier in 

verdiept, heeft verschillende cursussen gevolgd en geleerd hoe het proces van 

kaasmaken in z’n werk gaat. Inmiddels is het kaasmaken in de praktijk gebracht 

en de eerste kaasjes zijn werkelijkheid geworden. “Schapenkaas” .  

Voor 1kilo kaas is zes liter melk nodig. Schapenmelk heeft veel meer vaste 

stoffen en vet dan koeienmelk. 

 

Ik heb het mogen proeven en eerlijk gezegd,  het is heerlijk. Het heeft een hele 

zachte smaak en minder scherp als bv. geiten kaas. Deze kaas heeft nog een 

bijzondere eigenschap, mensen met een lactose  allergie hebben geen last van 

schapenkaas. Kortom het is een heel zuiver product. 

Om het tot een specialiteit te maken proberen Leo en Anneke om er een 

streekproduct van te maken met kruiden en planten uit de streek. 

Wie weet kunnen we straks Woltersumer kaas op de kaart zetten. 

We wensen Leo en Anneke en de  kinderen veel succes met hun onderneming 

en hopen binnenkort de kaasjes in allerlei smaken te kunnen kopen en 

proeven.  Ik ben jullie eerste klant. 

Anneke Wagenmakers. 
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Klokslag half 9 in de vroege morgen sta ik bij Gerrie Schotman voor de deur. 

Word warm ontvangen met direct een heerlijk bakkie warme koffie en een 

praatje. Ze komt bij mij aan de grote keukentafel zitten en begint te vertellen. 

  

Nu zult u denken waar gaat dit over? Nou, Gerrie was 1 van de organisatoren 

die ervoor gezorgd hebben dat (Ome) Rinus Schoonveld een lintje heeft 

gekregen afgelopen 26 april. Ik vroeg haar of ze me daar iets over wou 

schrijven, maar ze vond het leuker en  dat ik even langs kwam en zo haar 

verhaal kon doen.  

  

Gerrie roert in haar kopje thee, gaat er makkelijk voor zitten en begint te 

vertellen. Ik hoef alleen maar te luisteren en dingen op te schrijven want ook 

nu nog zit ze vol energie als het over dit onderwerp gaat.  

  

“Het begon allemaal tijdens een vergadering vorig jaar, van de Fondsen 

werfclub van het dorpshuis. In eerste instantie ging het over de besteding van 

het geld dat binnen was gekomen over de verbouwing van de kleedkamers. 

Samen met Sien Steenhuis, Addie Dost en Klaske Piebenga werd er druk over 

gepraat. Ook werd onderling gevraagd wie in het dorp, wat kon doen. Een 

aannemer is mooi natuurlijk maar vele handen maken licht werk. De naam van 

Rinus viel natuurlijk ook. We wisten het natuurlijk al, maar Rinus doet zoveel 

voor het dorp en de sportverenging dat er gezegd werd door Sien “Die man 

verdiend een lintje”. Ik bood aan om te onderzoeken hoe dit in zijn werk gaat”! 

  

“En zo gezegd, zo 

gedaan en toen 

ben ik de 

procedure ge-

start. Maar hoe 

doe je zoiets? Ik 

had geen idee, 

dus ben ik gaan 

google’n. Daarop 

stond dat je 

contact met de 

Gemeente moest 

opnemen, dus 

heb ik Freek vd 

Ploeg gebeld. Hij 

nam niet op, dus 

ingesproken op zijn voicemail maar ik hoorde maar niks.  
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“Er ging wat tijd voorbij en toen kwam ik Freek tegen op een bijeenkomst over 

het asielzoekerscentrum, die in Ten Boer zou komen. Dus Freek bij zijn mouw 

gepakt en we zijn samen de kleedkamer ingedoken. We hebben er ook nog 

samen over gedold want wat zouden de andere aanwezigen daarvan zeggen? 

Maar hij vertelde mij toen dat er een formulier moest worden opgesteld en die 

dan naar Den Haag te sturen. En zou Rinus het leuk vinden überhaupt? Zijn 

vrouw mocht ook van niks weten dus ik op onderzoek uit”.   

  

“Toevallig liep ik in het café hun schoonzoon Gerard Kiel tegen het lijf. Hem 

apart genomen, uitgelegd en gevraagd of hij dacht dat zijn schoonvader dit 

leuk vond of niet? Zijn ogen begonnen te glinsteren en zei volmondig JA! Toen 

wist ik genoeg. Een aanvraag formulier opgesteld, met Sien bekeken en zij ging 

dan weer achter bijvoorbeeld de datum aan waarop Rinus met pensioen was  
gegaan. Sien heeft ook een ondersteunings brief geschreven met hoe, waarom, 

wie Rinus was en wat hij allemaal deed.”  

  

“Maar we hoorden  niks, maanden gingen voorbij tot dat we in het voorjaar 

Freek belde dat er nog ,meer nodig was om het LINTJE te krijgen. Mijn 

Handtekening miste, terwijl dat niet op het aanvraagformulier werd 

aangegeven. Nou ja een handtekening is snel gezet.  En er was nog meer 

informatie nodig 

per brief van 

andere club die 

het nodig vonden 

dat Rinus een 

lintje kreeg. Toen 

heeft ook 

dorpsbelangen 

een brief 

geschreven en 

dus alleen maar 

lovende dingen 

over hem 

verteld. Sien 

heeft samen met 

Alje Blink een brief opgesteld en ook deze is verstuurd. Maar wat je dan in 

deze brief las, wat deze man voor het dorp betekend dan krijg je toch compleet 

de rillingen over je rug. Dat iemand zo’n groot hart kan hebben voor de 

inwoners van het dorp, oprecht is en er niks voor terug wil hebben. Dat raakt 

me ook nu weer ” zegt ze met tranen in de ogen. En ook ik moet even slikken.  
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“Maar goed, deze brieven werden wederom opgestuurd naar Den Haag. In 

april kreeg ik een telefoontje van Freek vd Ploeg en hij feliciteerde mij:  Want 

het was gelukt.” 

  

“Dus nu konden we beginnen met het echte organiseren van een feest. 

Diezelfde dag van het GOEDE NIEUWS heb ik Rinus gevraagd of hij een 

kledingrek wilde maken voor de weggeefwinkel in Ten Boer. “Tuurlijk!! was het 

antwoord en de volgende dag stond hij met Matha daar op de stoep, opmeten, 

en 2 uur later was alles besteld. Wat een kerel is het ook! Als 1/5de van de 

mensen zijn mentaliteit had dan werd de wereld toch veel mooier?” 

  

“Waar het feest werd gehouden 

was natuurlijk snel beslist: Het 

Dorpshuis. Sien en ik hebben 

veelvuldig overlegd met elkaar 

Face to Face, per mail en app. 

Zaken als de taartjes bestellen 

tot mensen benaderen”. 

  

“Het geheel van het begin tot 

het einde was best veel werk 

maar wat leer je dan de mensen 

kennen, die je eigenlijk 

nauwelijks spreekt, terwijl we 

toch allemaal zo dichtbij elkaar 

wonen in mooi Woltersum. Sien 

bijvoorbeeld, wat is ze een  

creatief, betrouwbaar en 

doortastende vrouw. Mooi om 

dit te ontdekken door onze 

gezamenlijke missie!!!!! Je kan  

zo lachen met haar en ze is 

ontzettend direct. Ik heb echt nog meer waardering voor haar gekregen. Ook 

voor  Gerda Kiel haar briljante listen heb ik zoveel bewondering. We hebben 

met zijn 3en hier aan deze keukentafel gezeten en wat hebben we gelachen. 

Ze vertelde verhalen, haar ouders, over de verdwenen klomp die de 

sportvereniging nodig had voor de tegel, hoe ze bedacht had hoe haar vader 

niet in de overall maar op net zijn lintje zou kunnen krijgen”.  

 

“Ook moest natuurlijk overlegd worden hoe we hen in het Dorpshuis kregen. 

Gerda had via het Delfzicht Ziekenhuis een afspraak verzet voor moeder 

Martha en Sien heeft bedacht  hoe we  Rinus in het Dorpshuis konden krijgen”.  
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“Ook moesten de oude klompen uit de vuilnisbak worden gevist, want die had 

we de sportvereniging nodig. En om die capriolen die Gerda moest uithalen, 

moesten we nog harder lachen. Het was echt een feestje om dit te mogen 

doen.  Anneke Wagenmakers nog benaderd of ze de foto’s wou maken die dag. 

Briefjes werden gemaakt en in samenwerking met diverse mensen werden die 

door het dorp verspreid. En Iedereen 

hield zijn mond! Te gek toch? Tot het 

laatste moment heeft niemand iets 

gezegd of stiekem verklapt. En dat is 

ook Woltersum.”  

  

“De dag voor de uitreiking waren we 

savonds in het dorpshuis met een paar 

mensen om de spullen, tafels en stoelen 

klaar te zetten en het dorpshuis een 

feestelijk tintje te geven. Onno Blaauw 

heeft die avond ook veel gedaan. En dat 

mag ook  gezegd worden. Na de 

voetbaltraining zaten er nog een aantal 

aan de bar en allen hielpen mee.  Tabe 

vd Laan en Gert en Dani v Dijk en Jan 

Bouman hebben nog even de handen 

uit de mouwen getrokken en geholpen”.  

  

“Om kwart over 9 druppelden de eerste familieleden en dorpelingen binnen. 

Ze werden ontvangen met een heerlijke kop koffie. Alles werd trouwens 

aangeboden door het Dorpshuis en de taartjes door  Dorpsbelangen. Toen 

Martha verbaast binnenkwam schoot ik gelijk vol. Ze had natuurlijk de gehele 

tijd gedacht dat ze naar het ziekenhuis moest. Maar kort voordat ze ging kwam 

Gerda haar halen en vertelde dat haar man een lintje kreeg. Wat was Martha 

verbaasd en  trots, maar erg emotioneel toen ook Rinus met een smoes naar 

het dorpshuis was gelokt, binnen kwam. De uitdrukkingen op hun  gezichten  

van hen zal ik niet snel vergeten. En wat een geweldige morgen was dat met 

toespraken vol erkenning naar Rinus! Met een lach en een traan. En dan de 

opkomst geweldig hoeveel mensen nog last minute een verlof dag hebben 

genomen of van verre zijn gekomen om de uitreiking met Rinus te vieren!! 

Savonds was er nog een mooi feest in het café hier ben ik slechts even bij 

geweest maar de foto's en verhalen achteraf zeggen voldoende”! 

  

 Ik bedank bij deze Gerrie nogmaals voor dit gesprek en ook jij bent een mooi 

mens.  
Tineke Smit. 
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Woltershof de begraafplaats, wat gebeurt daar eigenlijk allemaal? 

Woltersum heeft een eigen particuliere begraafplaats die gerund wordt door de vereniging 
Woltershof. Iedereen die lid is van deze vereniging kan hier begraven worden of bijgezet 
worden in een urnenkeldertje. In vele kleine dorpen op het platteland is dit nog een 
gebruikelijke fenomeen. Dit in tegenstelling tot grotere kernen waar het vaak om 
gemeentelijke begraafplaatsen gaat. Echter door een teruglopend aantal vrijwilligers komt 
deze vorm in toenemende mate onder druk te staan. In Woltersum geldt dit gelukkig nog niet. 

Het beheer en onderhoud van de begraafplaats inclusief de administratie en de bestuurszaken 
worden grotendeels gerund door vrijwilligers op het grasmaaien na, dat laten we betaald 
uitvoeren.  In Woltersum zijn we trots op de groep vrijwilligers die ons hierbij helpen want 
dat maakt dat de een begraafplaats leeft voor en door onze gemeenschap. 

Afgelopen jaar zijn we druk bezig geweest om een nieuwe invalidenparkeerplaats te 
realiseren aan het einde van het pad, tegen de begraafplaats. Hiermee spelen we in op de 
wens die al veel langer leeft om voor mensen die slecht ter been zijn toch de begraafplaats 
wat toegankelijker te maken en aan het eind van het pad een parkeerplaats inclusief 
draaigelegenheid te creëren. De fysieke uitvoering hiervan zal in de loop van dit jaar plaats 
vinden. Daarnaast is het oude baarhuisje helemaal gerestaureerd mede met NAM gelden 
omdat hier ook aardbevingsschade was geconstateerd.   

Tot voor kort werden alle grafmonumenten die in slechte staat zijn of een gevaar opleveren 
uiteindelijk verwijderd (vaak begraven onder het maaiveld). Hierdoor ontstaat de kans dat 
een zeer groot deel van de grafmonumenten (uiteindelijk) komt te vervallen waardoor het 
beeld van de begraafplaats sterk zal veranderen. Dit willen we voorkomen en daarom hebben 
we als bestuur nagedacht over een oplossing hiervoor.  

Op de planning voor de komende periode staat het inventariseren en het waarderen van alle 
grafmonumenten. Alles wordt gefotografeerd en beschreven waardoor we het gehele 
overzicht hebben van alle grafmonumenten. Daarna zal er met behulp van deskundigen en 
historisch geïnteresseerden uit het dorp een lijst van cultuurhistorisch waardevolle 
grafmonumenten worden samengesteld. De waardevolle grafmonumenten willen we graag 
behouden en indien nodig restaureren. Dit restaureren moet ook onder een deskundige leiding 
plaats vinden en hiervoor willen we kijken of er een korte cursus op locatie georganiseerd 
kan worden. Het herstellen door vrijwilligers bestaat vaak uit het opnieuw beschilderen van 
de letters en symboliek.  

Lijkt het je leuk om oude grafstenen opnieuw te beletteren en ben je bereid hiervoor een paar 
uur cursus te volgen (op onze kosten) dan kun je je opgeven via ons secretariaat (Wim 
Darneviel Wim_Darneviel@email.com ) of via een van onze overige bestuursleden. Dat geldt 
natuurlijk ook voor overige werkzaamheden.  

Met vriendelijke groet, 

Het bestuur:  

Frans Pot, Rieta van Heuveln, Klaas Sminia, Wim Darneviel, Leo Dijkstra (voorzitter) 
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Prijsuitreiking Biljartclub. 
 
19 mei was het zover, de jaarlijkse uitreiking van biljartclub “An’t Daipke”. 

 

Eerst werd er heerlijk eten opgediend, gemaakt en geserveerd door Afra en 

Freddy. Ook de bediening voor de drankjes werd weer uitstekend verzorgd 

door Ina. 

 

Daarna begon 

voorzitter Luit Ruben 

met de uitreiking van 

de prijzen. 

 

Het was een 

spannende einduitslag 

want de heren lagen 

allemaal dicht bij 

elkaar. RINUS 

SCHOONVELD is de 

winnaar van het band-

stoten. De winnaar 

libre is LUCAS KOR. 

 

Alle 9 mannen hadden 

weer een mooi biljart 

jaar achter de rug en 

gaan weer vol goede 

moed op naar  5 

september voor een 

nieuw seizoen. 

 

Het was een gezellige 

avond. 

 

 

Als vrolijke noot wil ik nog toevoegen dat Rinus en Lucas vrijdags avonds 

extra biljarten waar Rinus dan ruimschoots tips en tricks betreffend biljarten 

aan Lucas uitdeelt . Dat heeft dus vruchten afgeworpen. 

 

 

Carla Ruben 
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De maat is vol, het roer moet om! 

Groningers willen niet langer worden belazerd. De aanpak van de 
gaswinningsproblematiek in Groningen is failliet. Het Groninger Gasberaad 
wil een radicaal andere aanpak van het instituut Nationaal Coördinator 
Groningen (NCG) in lijn met de adviezen van de OVV, de Ombudsman en de 
Kinderombudsman. 

Het is inmiddels twee jaar geleden dat het instituut van Nationaal 
Coördinator Groningen (NCG) is gelanceerd, met als hoogste doel om het 
vertrouwen van de Groningers te herstellen en de aardgasproblematiek 
fundamenteel op te lossen. Wij waren hoopvol en bereid om het instituut 
een kans te geven. Nu, twee jaar later, kunnen we niet anders dan 
constateren dat de NCG weinig van haar doelen heeft bereikt, met als 
dieptepunt het feit dat het vertrouwen onder de Groningers verder weg is 
dan ooit, zoals ook onder meer blijkt uit de recente evaluatie van de 
Onderzoeksraad voor Veiligheid (OVV), de Nationale Ombudsman en  
Kinderombudsman. 

Het Gasberaad heeft geen goed woord over voor de wijze waarop er door NAM & NCG onderscheid 
wordt gemaakt tussen binnen- en buitengebieden in Groningen. De opdracht aan het ingenieursbureau 
Witteveen&Bos was bovendien fout: zoeken naar aannemelijke oorzaken van schade in plaats van 
uitsluiten dat er relatie met gaswinning is. De rechter is hierover reeds glashelder geweest: er is maar 
één aardbevingsgebied. De hele aanpak wordt door wetenschappers en juristen zeer kritisch bekeken 
en het ontbreekt geheel aan gedegen onderzoek in de ondergrond. Er is niet gekeken naar de gevolgen 
die de mijnbouwactiviteiten van NAM de afgelopen decennia op de bodem- en het grondwaterpeil 
hebben gehad. Niet mijnbouwschade, volgens de mijnbouwwet, maar ‘aardbevingsschade’ staat 
centraal. Hierdoor vallen veel Groningers die aantoonbaar na de beving in Huizinge van augustus 
2012 en zijn vele opvolgers, ernstige schade aan hun woningen hebben gekregen, buiten de boot. Dat 
is volstrekt onacceptabel en legt geen basis om het vertrouwen van de Groningers te herstellen.  

De hele aanpak staat haaks op hetgeen wij altijd voorop hebben gesteld: een ruimhartige, menselijke 
en voortvarende aanpak van de problemen op basis van omkering van de bewijslast. Al jaren proberen 
we dit via een constructieve weg te bereiken en telkens weer lopen we tegen een muur.  

De druppel die de emmer deed overlopen is de brief van minister Henk Kamp van 13 april jl. waarin 
hij aangeeft dat in overleg met de Maatschappelijke Stuurgroep, bij de toekomstige schadeafhandeling 
geen contra-experts en arbiters meer betrokken zullen zijn. Verder zal de Witteveen&Bos aanpak incl. 
‘second opinion teams’, gaan gelden voor het hele aardbevingsgebied.  

Dit terwijl het Gasberaad op donderdag 6 april jl. met de NCG was overeengekomen 
dat zij met een opzet voor een nieuw en onafhankelijk schadeprotocol zou komen, 
vanuit een breed maatschappelijk draagvlak. 

 Tot nu toe is er geen ruimte voor een open dialoog geweest en geen erkenning vooraf van het 
commitment van de Maatschappelijke Stuurgroep. 
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Ondertussen zitten duizenden Groningers 24/7 zonder enig toekomstperspectief, diep in de ellende en 
weten niet meer wat ze moeten doen. 
 
Het Gasberaad eist dat de adviezen van de OVV en de Nationale Ombudsman worden opgevolgd. De 
huidige aanpak is te gefragmenteerd, te veel gericht op kostenbeheersing, bureaucratisch en heeft 
onvoldoende oog voor de impact die dit alles heeft op vele mensenlevens. Groningen heeft een 
Deltaplan nodig, waarbij schadeafhandeling, versterken, verduurzamen, uitkoopregelingen hand in 
hand gaan met investeringen op sociaal-economisch en economisch gebied, vanuit het perspectief van 
de gedupeerde. Daarvoor is een onafhankelijk instituut nodig, dat los staat van het Ministerie van EZ, 
die over de gaswinning en de inkomsten gaat.  
 
Het Gasberaad onderschrijft de evaluatie van de Onderzoeksraad voor Veiligheid waarin staat: “ Het 
nieuw ingerichte stelsel heeft er niet toe geleid dat de onvrede over het schadeproces van 
schadeafhandeling is weggenomen. Er veel discussie is over de positie van de NCG, vooral 
in relatie tot het ministerie van EZ. De partijen die zitting hebben in de bestuurlijke en 
maatschappelijke stuurgroep van de NCG merken op dat zij veelal voor voldongen feiten 
worden geplaatst en niet worden betrokken vanuit hun formele adviseursrol. Het gevoel 
gezamenlijk een route uit te zetten ontbreekt bij deze partijen.” Ook de conclusie van een 
andere evaluatie, uitgevoerd door Wim Derksen, is ons uit het hart gegrepen: “Het 
onderzoek neemt een te dominante plaats in het beleidsproces en in het debat. Omdat de 
politiek niet bereid is om ruimhartig te compenseren, wordt het onderzoek geconfronteerd 
met  overtrokken verwachtingen.” 
 
Veel papier dus, maar geen oplossingen. Groningers kunnen het woord onderzoek niet meer horen: 
het komt ze de keel uit!  Ondertussen zijn de schoolgaande kinderen in het aardbevingsgebied niet 
veilig in hun scholen, mensen niet veilig in hun huizen en andere gebouwen en raakt ons kostbare, 
culturele erfgoed voorgoed beschadigd. Maar de scheuren zitten niet alleen in gebouwen. Door de 
houding van de NCG, de NAM en de Rijksoverheid zitten er ook diepe scheuren in en tussen 
mensen.  
 
Genoeg is genoeg, het moet nu echt radicaal anders. Het Gasberaad roept in navolging van de 
Onderzoeksraad voor de Veiligheid en de Nationale Ombudsman, de huidige en nieuw te vormen 
regering op: “Stop met bouwen op wantrouwen en neem Groningers serieus!”  
 

* Neem uw verantwoordelijkheid en stel de veiligheid van de Groningers boven leveringszekerheid. 
* Zorg voor echte onafhankelijke schadeafhandeling en echt onafhankelijk, wetenschappelijk onderzoek.  
* Maak het Staatstoezicht op de Mijnen onafhankelijk van het Ministerie van EZ.  
* Hanteer de omkering van de bewijslast en de juridische causaliteit.  
* Integreer de schadeafhandeling, versterking en verduurzaming vanuit het perspectief van de 

gedupeerde.  
* Kom met een generieke uitkoopregeling en herstel de woningmarkt.  
* Formuleer een toekomstvisie voor Groningen in de vorm van een Deltaplan.  
* Investeer op sociaal-economisch gebied.  
* Zorg voor een verantwoord afbouwplan voor de gaswinning.  

 

Zet een streep onder deze zwarte bladzijde uit de Nederlandse 
aardgasgeschiedenis. Wees ruimhartig en geef Groningen een nieuwe 
toekomst! 
 
Hoe het Kabinet dat wil doen, met welke bestuurlijke constructies of functionarissen is ons om het 
even. Als het maar zo wordt ingericht dat de Groningers kunnen vertrouwen op onafhankelijkheid en 
op de zorgplicht die de Rijksoverheid jegens ál haar inwoners heeft. Het Gasberaad is meer dan bereid 
om hieraan mee te werken. 
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VERENIGINGEN 
Veranderingen kun je doorgeven aan de 
redactie p/a Dobbestraat 10 te  Woltersum      
(06-30125624) e-mail: tilproat@ziggo.nl 
 
 
Vereniging Dorpsbelangen Woltersum e.o. 
Secr.W.J.Timmermans 050-5498028        
e-mail: dorpsbelangenwoltersum@gmail.com 
 
Stichting Dorpshuis “De Bongerd” 
Secr: K.Piebenga                   050-2302290                           
Reserveren: Sien Steenhuis   050-3023558 
 
Sportvereniging Woltersum 
Secretaris: Gerda Kiel            050-3021543 
e-mail: bestuur@svwoltersum.com 
Wedstrijdsecr: F.v Dijk         050-3022393 
 
Supportersvereniging Woltersum 
Secr: S.Steenhuis-Hoving     050-3023558 
 
IJsvereniging 
Secretaris: B.Punter               050-3023435 
 
VVV Woltersum  
Secretaris: J. Windt                06-51661044 
 
Stichting Kleine Vrienden (peutersoos) 
Contact: M. Hagens               06-57285690 
e-mail: info@stichtingkleinevrienden.nl 
 
Toneelvereniging “Old Egypte” 
Secretaris: E. Bakker 
 
Ouderraad OBS “De Huifkar”Woltersum 
Secretaris: M. de Waal 
Contact:    M. de Waal            06-22423361 
 
Begrafenisvereniging 
Secr: W.Darneviel                  050-3021437 
 
Begraafplaats Woltershof 
Secretaris: L.Dijkstra              050-3023664 
 
Kerkenraad Woltersum 
Scriba: K.Lalkens                   050-3022028 
 
 
 

 
Vogelvereniging “De Rode Kardinaal” 
Secretaris: C.D.Kamp             050-3023093 
e-mail: ceeskamp@ziggo.nl 

Biljartclub Het Groene Laken 
Secretaris: J.Venema              050-3023062  
 
Biljartclub  
Secretaris: H.Schoonveld       050-3021350 
 
Dartclub Woltersum 
Secretaris: H.Knol                  050-3022204  
 
Klaverjasvereniging “Ruiten Troef” 
Secretaris: P.Nieborg              050-3022823 
 
Buurtvereniging Hoofdweg 
Secretaris : M.Roelvink          050-3024082 
 
Buurtvereniging Dobbestraat 
Secretaris: H.Blink                 050-3094547 
 
Buurtvereniging Bijbelgang 
Secretaris: E.Kiewiet              050-3021138 
 
Buurtvereniging Het Kerkpad 
Voorz:  A. Uil                         050-8503624 
 
Buurtvereniging Kollerijweg “Op ’t End” 
Secr: T.Huizinga                     050-3023989 
 
Buurtverband Bouwerschapweg “Lombok” 
Secretaris: R.de Vries             050-3022472 
 
Straatvereniging K.de Boerweg 
Secretaris: B.Kaper                050-5423440 
 
Culturele Commissie 
Secretaris: K. Lalkens            050-3022028 
e-mail: fam.lalkens@hotmail.com 
 

 




